
Protokół Nr XLV/17
sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 31 października 2017r. 

Obrady sesji  Rady Miejskiej rozpoczęto o godz. 12:40 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i  Gminy
w Ścinawie.

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu  i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do  niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej-Pan  Marek  Szopa  dokonał  otwarcia  XLV  sesji  Rady  Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
15 członków Rady uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XLV sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) emisji obligacji;
2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej;
3) zmian w budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2017 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w
Ścinawie Nr XXXIV/211/17 z dnia 26 stycznia 2017 roku;
4) zmiany uchwały Nr XLIV/276/17 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 28 września 2017 roku w sprawie
nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie.
5. Zatwierdzenie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:
1) Nr XLIII z dnia 11 września 2017 r.
2) Nr XLIV z dnia 28 września 2017 r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym za okres
 od 27 lipca  2017 r. do 10 października 2017 r.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym za okres
 od 27 lipca  2017 r. do 10 października 2017 r.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 3   Ewentualne zmiany porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 

Dyrektor  Departamentu  Rozwoju  Pan  Dariusz  Stasiak  z  upoważnienia  Burmistrza  zgłosił  wniosek
o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  dwóch  projektów  w  sprawie:  1)  powołania  Stowarzyszenia
„Rzeczpospolita Samorządna”, 2) likwidacji samorządowego zakładu budżetowego w celu zawiązania
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła wniosek o wprowadzenie do



porządku  obrad  dwóch  projektów  uchwał  w  sprawie  powołania  Stowarzyszenia
„Rzeczpospolita Samorządna”, i likwidacji samorządowego zakładu budżetowego w celu
zawiązania spółki z ograniczoną odpowiedzialnością.

Następnie Przewodniczący przedstawił nowy porządek obrad XLV sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) emisji obligacji;
2) zmiany wieloletniej prognozy finansowej;
3)  zmian  w budżecie  Miasta  i  Gminy  Ścinawa na  2017  rok  uchwalonego  uchwałą  Rady  Miejskiej
w Ścinawie Nr XXXIV/211/17 z dnia 26 stycznia 2017 roku;
4) zmiany uchwały Nr XLIV/276/17 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 28 września 2017 roku w sprawie
nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie;
5) powołania Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”;
6)  likwidacji  samorządowego  zakładu  budżetowego  w  celu  zawiązania  spółki  z  ograniczoną
odpowiedzialnością.
5. Zatwierdzenie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:
1) Nr XLIII z dnia 11 września 2017 r.
2) Nr XLIV z dnia 28 września 2017 r.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym za okres:
1) od 27 lipca  2017 r. do 10 października 2017 r.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym za okres:
1) od 27 lipca  2017 r. do 10 października 2017 r.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1.  Emisji obligacji.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w sprawie emisji
obligacji.

Ad.4.2. Zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.



Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0)  podjęła uchwałę w sprawie  zmiany
wieloletniej prognozy finansowej z autopoprawką.

Ad.4.3.  Zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2017 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie Nr XXXIV/211/17 z dnia 26 stycznia 2017 roku.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

I Chrystyna:
Jaka to jest sprawa w Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym ?

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska:
Jest  to  sprawa dotycząca  zwrotu VAT za rok  2014.  Sprawa ta  została  skierowana do ponownego
rozpatrzenia przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Lubinie
 
Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
W tej chwili Minister Finansów twierdzi, że nie ma do odliczenia VATu i stąd biorą się spory, a ponieważ
my rzeczywiście chcemy odliczać VAT ze wszystkich inwestycji, a teraz będzie inwestycja za inwestycją.
Tak  to  niestety  funkcjonuje,  i  albo  przyjmujemy  wszystko  z  dobrodziejstwem  inwentarza,  albo
walczymy o wszystko.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dzisiaj podpisywałem protokół, ponieważ pracownicy Urzędu Skarbowego zakończyli kontrolę w sprawie
odzyskiwania VAT. Analizowali początek tego roku i pewnie też jakieś niezgodności są, więc widzimy, że
te  kontrole  dotyczą  spółek,  które  się  tym  specjalizowały  i  odzyskiwali  VAT  nielegalnie,  ale  także
samorządów gdzie dochód z odzyskania VATu z inwestycji wprowadzony do budżetu był znaczący.

Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa Pani Marzena Dawedowska:
W naszym przypadku będzie to dość pokaźna kwota.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Nie wiem czy czytaliście Państwo ranking Wspólnoty, ponieważ przeskoczyliśmy z 289 chyba miejsca na
123  w  rankingu  jeżeli  chodzi  o  inwestycje  na  jednego  mieszkańca,  czyli  pokazuje,  iż  samorząd
inwestuje duże środki ze swojego budżetu. Pokazuje również skalę pieniędzy, które są do odzyskania
z VATu, ponieważ to aż 23% wszystkich zadań inwestycyjnych, które realizujemy ze wszystkich chcemy
odzyskać VAT w 100 %. Niektóre inwestycje analizowane przez Urząd Skarbowy niekoniecznie według
ich opinii i opinii Naczelnika Urzędu Skarbowego są w 100% do odzyskania i stąd też spory między
nami. Na razie wygraliśmy spór z 2014 roku do ponownego rozpatrzenia naczelnik jest ten sam więc na
pewno będzie podtrzymywał swoje stanowisko i  tak nadal  będziemy się spierać o pieniądze,  które
staramy się odzyskać 

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w sprawie  zmian
w budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2017 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie Nr XXXIV/211/17 z dnia 26 stycznia 2017 roku.

Ad.4.4.  Zmiany uchwały Nr XLIV/276/17 Rady Miejskiej  w Ścinawie z dnia 28 września 2017 roku
w sprawie nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Podstawowej w Ścinawie.
Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła przedstawił projekt uchwały. 



Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się”-1) podjęła  uchwałę w sprawie zmiany
uchwały  Nr  XLIV/276/17  Rady  Miejskiej  w  Ścinawie  z  dnia  28  września  2017  roku
w sprawie nadania statutu Miejsko-Gminnemu Zespołowi Zakładów Opieki Podstawowej
w Ścinawie.

Ad.4.5. Powołania Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie powołania
Stowarzyszenia „Rzeczpospolita Samorządna”.

Ad.4.6.  Likwidacji  samorządowego  zakładu  budżetowego  w  celu  zawiązania  spółki  z  ograniczoną
odpowiedzialnością.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

M. Ratajczak:
Chciałam prosić o przedstawienie nowego Pana Dyrektora ZGK, ponieważ my jako Komisja Rewizyjna
mieliśmy okazję poznać,  gdyż byliśmy na posiedzeniu Komisji  Rewizyjnejw ZGK, ale pozostali  radni
jeszcze nie mieli tej przyjemności.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Zaraz oddam głos Panu Dyrektorowi żeby wyjaśnił wszystkie wątpliwości, które Państwo zgłaszają. Pan
Dyrektor był na początku moim pełnomocnikiem i można powiedzieć, że z mojego ramienia prowadził
audyt wewnętrzny w ZGK analizując sytuację. Czyli analizowane były przychody, kondycja finansową
a  i  realizacja  zadań,  które  zgodnie  z  umową  dotacyjną  powinien  realizować  Zakład  Gospodarki
Komunalnej. I w związku z tym, iż ma w swojej historii doświadczenie nad realizacją projektu takiego,
jak my teraz  realizujemy związanego ze skanalizowaniem dużego obszaru kilkudziesięciu  milionowy
projekt. Odzyskiwał również VAT z tej inwestycji jako pracownik tam gdzie wcześniej pracował jako
dyrektor. Dlatego w ramach ogłoszonego konkursu Pan Węgrzyn został głównym dyrektorem, a Pan
Dyrektor Hołtra zastępcą dyrektora z racji tego, że jak Państwo widzicie majątek, którym trzeba będzie
zarządzać będzie o wiele większy i potrzebujemy dużo informacji planistycznych, szczególnie budując
specyfikację  związaną  z  dalszym etapem realizacji  tego  dużego  przedsięwzięcia  dotyczącym samej



Ścinawy.  Ponieważ  wyszyliśmy  z  przetargiem  najpierw  na  wsie,  ale  w  tej  chwili  przygotowujemy
dokumentację  planistyczną dotyczącą miasta.  Przygotowujemy również  do przetargu na miasto,  na
rozdzielenie kanalizacji sanitarnej i deszczowej, i przebudowanie całego układu w samej Ścinawie. Stąd
też potrzebujemy osoby, która będzie kierowała tym i ma doświadczenie w tych tematach i również
w naszym przekonaniu usprawni cały proces realizacji wszystkich dużych przedsięwzięć, ponieważ jest
jednak wielka  odpowiedzialność  w związku z  dużymi  pieniędzmi  jakie  są w tej  chwili  do wydania,
a  później  do  zbudowania majątku i  zarządzania  tym majątkiem. To tyle  jeżeli  chodzi  o  przesłanki
związane z tą  sprawą, a teraz poproszę Pana Dyrektora Węgrzyna,  żeby krótko przedstawił  swoje
doświadczenie w tym zakresie.

Dyrektor ZGK Pan Zbigniew Węgrzyn:
Witam Państwa  nazywam się  Zbigniew  Węgrzyn,  od  dwudziestu  kilku  lat  zajmuję  się  gospodarką
komunalną.  Ostatnie  moje  miejsce  pracy  to  Przedsiębiorstwo  Gospodarki  Komunalnej  BGK  Dolina
Baryczy.  Zrealizowałem kontrakt jako zarząd jednoosobowy będąc prezesem wartości  170 milionów
złotych  z  pełnym  powodzeniem  zakończony,  w  końcowej  fazie  otrzymaliśmy  dofinansowanie
w wysokości 9 milionów złotych, a odzyskany VAT był w wysokości 31 milionów złotych. Czyli kontrakt
w Ścinawie to jedna trzecia tamtego kontraktu i jeżeli tam odzyskaliśmy 31 milionów złotych to tutaj
byłoby około 10 milionów złotych do odzyskania poprzez zakład komunalny. Jeżeli chodzi o realizację
tego  zadania  to  czas  nam  pokaże  dość  szybko,  ponieważ  realizacja  kontraktu  wymaga  dużej
sprawności,  gdyż  wymagania  są  bardzo  trudne  i  szczegółowe.  Żeby  zrealizować  ten  kontrakt  bez
potknięć i różnych kar, które czekają nas po drodze trzeba być sprawnym i dobrze przygotowanym. Nie
ma mowy o jakiś improwizacji. Jeżeli chodzi o zakład komunalny, czy to będzie zakład budżetowy czy
też  zakład  w  postaci  spółki  to  na  pewno  Ścinawę  stać  na  to,  żeby  zakład  funkcjonował  lepiej
i sprawniej. Dlatego też zakład wymaga inwestycji w sprzęt, ponieważ dzisiaj usługi komunalne nie
polegają tylko na zamiataniu miasta miotłami, czy zbieraniu liści, musi być sprzęt, który wyręczy ludzi
tym bardziej,  że w Ścinawie nie  mamy ludzi  do  pracy.  Ogłosiłem ostatnio  nabór  na  pracowników
fizycznych  oraz  kierowców  i  muszę  Państwa  zmartwić,  gdyż  nie  ma  odzewu  są  tylko  pojedyncze
przypadki. Jeżeli się zgłaszają ludzie np.: z biura pracy to przychodzą tylko po pieczątkę, a nie do pracy
i w związku z tym jest duży problem, ponieważ załogę można by było wzmocnić przy takim naborze.
Jeden  pracownik  przysłany  z  biura  pracy  został  skierowany  na  kurs  traktorzysty,  ale  będzie  nam
potrzebny ktoś kto będzie umiał obsługiwać park maszynowy w postaci  ciągnika czyli  tego sprzętu
o  którym wspominał  Dyrektor.  W  Ścinawie  duża  część  prac  powinna  być  wykonywana  w sposób
mechaniczny takie jak np.: zamiatarki uliczne, ciągnik i utrzymanie dróg powiatowych gdzie mamy ich
130 km. Chciałbym przejąć spółką wszystkie prace, które są do ogarnięcia w Gminie Ścinawa, zadań
tych jest dużo i według mojego rozeznania większość tych prac scedowane jest na inne podmioty.
W sumie brak jest podmiotów do właściwej obsługi mam na myśli utrzymanie świetlic, terenów wokół,
dróg  przejazdowych,  rowów,  przepustów.  Niebawem  będzie  samochód,  który  wymaga  sprawnego
funkcjonowania i sprawnej obsługi dlatego, też potrzebujemy również odmłodzić załogę. Jeżeli macie
Państwo pytania to bardzo proszę.

W. Jagiełło:
Mam  pytanie,  ponieważ  Pan  Burmistrz  wspomniał,  że  pracownicy  będą  pozbawieni  stażowego
i trzynastek więc na starcie są już stratni. Kto wtedy przyjdzie pracować za półtora tysiąca pracować.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Nikt nie mówił, że będzie to półtora tysiąca 

W. Jagiełło:
Jeżeli jest 2000 tysiące brutto to półtora tysiąca jest netto, jeżeli pozbawi się pracowników stażowego
i trzynastek to wychodzi 1500 zł na rękę. To są ludzie już nie pierwszej młodości jak słusznie Pan
zauważył i myślę, że motywacją dla tych ludzi byłby konkretny zarobek.

Dyrektor ZGK Pan Zbigniew Węgrzyn:
Jest to zadanie dla prezesa.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
To co powiedział Pan Dyrektor nie jest wbrew temu co powiedziałem ja. Jeżeli chodzi o pracownicze



wynagrodzenia one bez wątpienia są zachowane, jeżeli chodzi o ich strukturę tz: z czego one będą się
składały to jest tak jak mówi Pan Dyrektor. Nie ma, że tak powiem w formule zatrudnienia w spółce
pewnych  elementów,  które  są  w  formule  zatrudnienia  w  zakładzie  budżetowym.  Natomiast
gwarantujemy, że wynagrodzenia po przejściu do spółki nie będą niższe niż było do tej pory.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Te  wynagrodzenia,  które  są  w tej  chwili  i  uwzględniają  stażowe i  trzynastkę  zostaną  zachowane.
Struktura w nowej spółce tych wynagrodzeń, załóżmy pracownik dostaje 2500 tys zł na rękę i  ma
w tym część stażowego i trzynastkę. W nowej strukturze nie ma tych dodatków stażowych i trzynastki
ale jeżeli chodzi o to co pracownik dostaje w skali roku miesięcznie to jest zachowane na starcie. Nie
jest tak i to jest nasza deklaracja, że jak Pan mówi, iż od razu na starcie będą stratni. Wtedy zwiększa
się wynagrodzenie zasadnicze skoro nie ma dodatku stażowego i trzynastki żeby to zrekompensować
i tak zamierzamy zrobić. Jeżeli chodzi o poziom wynagrodzenia to my wiemy też, że na dzień dzisiejszy
wymaga również motywowania pracowników i zwiększenia kwoty wynagrodzeń. Sytuacja, którą mamy
teraz na rynku pracy powoduje, że te wynagrodzenia muszą rosnąć, żeby znaleźli się chętni do pracy
nawet  pracownicy  fizyczni.  Program wprowadzony przez  Państwo czyli  500  plus  w pewien  sposób
powoduje, że brakuje rąk do pracy i żądają też wysoką zapłatę, ponieważ za najniższe wynagrodzenie
nie będą pracować. My o tym wiemy i na pewno nie będziemy zmniejszać tych wynagrodzeń, wręcz
przeciwnie będziemy jeszcze motywować.

W. Jagiełło:
Nowe umowy pracownicy będą podpisywać tak ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Na dzień dzisiejszy będziemy chcieli aby zachować ten sam pułap wynagrodzeń. A jeżeli pojawią się
możliwości w związku z funkcjonowaniem już zakładu w postaci spółki, zwiększenia tych wynagrodzeń
to oczywiście w tym kierunku będziemy chcieli  motywować pracowników do efektywniejszej  pracy,
ponieważ wynagrodzenie jest jednym z tych czynników, który powoduje, że pracownik stara się i jest
bardziej wydajny.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
My przez dłuższy czas nie mogliśmy porozumieć się co do struktury wydatkowania pieniędzy, teraz już
doszliśmy do porozumienia i  podpisujemy aneks do umowy z którego wynika między innymi to, że
mamy tak zwane zarządzanie tym projektem i wykonawstwo projektu. Możemy również odliczyć sobie
jakąś część dotacji.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Ponieważ było tak, że te pieniądze, dotacja z powiatu, która była dotacją celową na realizację tego
zadania  nie  uwzględniała  jakby  pokrywania  części  wynagrodzenia  pracowników,  którzy  jednak byli
delegowani do pracy przy obsłudze dróg powiatowych. Traktorzysta, który kosił przy drodze powiatowej
nie było możliwości  wykazania jego roboczogodzin  do zwrotu,  rekompensowania tej  dotacji.  W tej
chwili  ta formuła się  zmienia,  więc będziemy mogli  z  tych pieniędzy nie tylko płacić  za paliwo do
traktora ale także za amortyzację tego ciągnika i również za pracę pracownika, który obsługuje ciągnik.
Oprócz tego będziemy mogli  poczynić zakupy inwestycyjne do obsługi  dróg powiatowych co ułatwi
proces,  myślę,  że  tak  jak  podjęliśmy  działanie  związane  z  odkrzaczaniem  rowów od  strony  ulicy
Legnickiej w kierunku Sitna doszliśmy prawie do skrzyżowania na Ręszów. Przy zakupie tego sprzętu
mamy  sugestię  kilku  producentów,  że  przy  tej  ilości  dróg,  którą  mamy  do  utrzymania  czyli
130 km i przy użyciu tego sprzętu w ciągu jednego roku będziemy mogli odkrzaczyć, pogłębić te rowy.
Ponieważ jest do tego specjalny wysięgnik wmontowany do tego ciągnika, bo te ciągniki, które mamy
są za lekkie. Ogłosiliśmy przetarg iw tej chwili czekamy na oferty i to będzie dodatkowy sprzęt, którym
będzie dysponował Zakład Gospodarki Komunalnej. 

A. Podbucka wyszła o godz. 13:54

D. Pawłoszyńska:
Do tej pory był jeden dyrektor, a teraz ile będzie dyrektorów i wicedyrektorów, czy tylko Pan będzie
dyrektorem ?



Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pani Radna ja Pani tłumaczyłem z czego to wynika, ponieważ dotychczas skala mienia, którą zarządzał
zakład, często też z Państwa uwagami, ponieważ nie radzili sobie przy obecnym składzie z różnymi
Państwa sugestiami, bo był problem z jakąś drogą, przystankiem. My wiemy z analizy, że dyrektor,
który  powinien planować działania na przyszły rok,  często pilnując,  pełniąc  rolę  nadzorcy stał  nad
pracownikami i pilnował, aby dobrze wykonali zadanie. Dlatego dyrektor, który był w ZGK nie mógł
zarządzać i kierować zakładem, a także tworzyć dokumenty planistyczne, gdzie przebywał od 15 minut
do 30 minut w Zakładzie Gospodarki Komunalnej a resztę czasu spędzał w terenie pełniąc rolę majstra,
kierownika.  My  w  tej  chwili  tak,  jak  Pani  wie,  mamy  miasto  Ścinawa  i  około  100  mieszkań
komunalnych, którymi zarządzamy i mamy również 4 wsie skanalizowane. Skala ludzi potrzebnych do
zarządzania tym majątkiem musi być większa.

D. Pawłoszyńska:
Czyli administracja się zwiększy ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Oczywiście,  że się  zwiększy,  jak zwiększy się  majątek do zarządzania.  W tej  chwili  mamy 4 wsie,
a będzie o 14 więcej czyli nagle ten przyrost majątku do zarządzania, ale także odpowiedzialności za
ten majątek będzie znacznie większy. Potrzeba do tego odpowiedniego zarządzania i kierowania tym
majątkiem. Jeżeli  będzie dodatkowo wybudowane 60 km sieci kanalizacyjnej w tej chwili  jest może
około 40 km to majątek wzrośnie o ponad 100%, nie wiem czy nie 200% patrząc na wartości księgowe,
więc  potrzeba  sprawnie  zarządzać  tym  majątkiem.  Mieszkańców  nie  będzie  interesowało  ilu  jest
dyrektorów,  tylko  to,  żeby  sprawnie  zarządzać  całym  majątkiem,  ponieważ  jeżeli  coś  będzie  źle
funkcjonować to przyjdą do Państwa. Chodzi o to żeby tych mieszkańców było jak najmniej. Wartość
majątku,  którym będzie  za  chwilę  zarządzał  ZGK  wzrośnie  i  myślę,  że  jest  to  naturalny  ruch,  że
potrzebnych jest więcej ludzi, aby zarządzać tym mieniem.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Proszę  Państwa  chcę  zobrazować  to  o  czym  mówimy.  Kiedy  spotkaliśmy  się  tutaj  3  lata  temu,
mówiliśmy o budżecie 33 milionów, od przyszłego roku będzie mowa o 70 milionach złotych, to potrwa
przez okres około 4 lat. Nie można strukturą sprzed 3 lat zarządzać zupełnie nowym światem, który już
trwa i pogłębi się jeżeli chodzi o przepływy pieniężne, o ilość tych przepływów pieniężnych, o ilość
zadań, których podjęliśmy się realizacji w ciągu następnych 4, 5 lat. Po prostu tak by się nie dało to
Państwo byście  mieli  do  nas pretensję  już  w niedługim czasie,  że nie  dostosujemy organizacji  do
potrzeb w związku z tym nie jesteśmy w stanie obsłużyć tego na co pracowaliśmy przez ostatnie 3 lata
i do tego to wszystko zmierza, żeby jedno z drugim współgrało, zagrało i myślę, że tak jest.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Chciałbym jeszcze powiedzieć kilka słów, ponieważ nie wszyscy do końca wiemy czym ten zakład się
zajmuje.  Zakład  zatrudnia  w  tej  chwili  30  osób,  ale  oprócz  tego  na  naszym  stanie  jest  ponad
dwudziestu skazanych, którzy są z sądu kierowani bezpośrednio do Zakładu Gospodarki Komunalnej.
Proszę Państwa tych dwudziestu kilku  skazanych to jest większy problem niż jak byśmy mieli  100
swoich pracowników, ktoś musi się nimi zajmować, ktoś musi nadzorować, ktoś musi szkolić, ktoś musi
prowadzić statystyki, harmonogramy to jest praca, której nie widać i której bym nie chciał, ale jestem
do niej zmuszony.

M. Żogalska:
Zmuszony teraz jak jest Zakład Gospodarki Komunalnej, czy jak będzie spółka to już nie będzie tych
pracowników ?

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Powiem tak, jak przyszedłem to już zastałem taki stan

M. Żogalska:
Ale tak jest wszędzie. Wszędzie są upychani skazańcy, gdzie tylko można.



Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Chciałem dojść  jeszcze  do  kwestii  tej,  że  zakład  zatrudnia  w tej  chwili  7  osób administracyjnych.
Oczywiście jest to rzecz taka ,że dwudziestu kilku pracowników fizycznych, a dziesięciu realizacyjnych
i jest szereg wymagań takich, których nie jesteśmy w stanie przeskoczyć. Nie można nie prowadzić
zamówień publicznych w takim zakładzie, czy to jest budżetowy, czy to będzie spółka. W związku z tym
te wymagania w stosunku do spółki,  bo mówi się, że są obawy. Ja bym powiedział tak, że trzeba
zapytać o te obawy, tam gdzie funkcjonują już te spółki. W ostatniej spółce, którą ja prowadziłem
zatrudnionych było 51 osób i były obsługiwane 3 gminy i  tam wcale te pobory nie były niższe niż
w zakładzie budżetowym. Tak jak wcześniej było powiedziane, wynagrodzenie nie jest celem ani moim,
ani Burmistrza, ani samorządu, aby zmniejszyć wynagrodzenia i utrudnić prace. Ja nie wiem skąd taki
pomysł  się  bierze.  Jeżeli  popatrzymy na stawki  za  wodę i  ścieki  w innych  gminach  to  my mamy
najniższe, ale one nie będą wiecznie takie same. One będą rosły.

P. Kowalski:
Jeżeli utrzymanie jest niskie to i stawki są niskie i musimy to wziąć pod uwagę.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Jeżeli  dzisiaj  będzie  inwestycja  realizowana  to  głównym naszym  celem  czyli  samorządu,  prezesa,
burmistrza jest zadanie żebyśmy doprowadzili wszystkich ludzi do tej instalacji. Z doświadczenia wiem,
że jeżeli do tej instalacji będą przyłączeni wszyscy mieszkańcy to cena ścieków będzie niższa.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Proszę  Państwa  jeszcze  jedna  rzecz  jeżeli  uda  nam  się  przygotować  zakład  do  tej  okoliczności
spowoduje, że przez zakład przepłyną duże pieniądze od wykonawców poprzez firmy podwykonawcze,
które będą potrzebowały np.: koparki. Ci wykonawcy będą płacili z kontraktu, który z nimi zawrzemy
albo  komuś  innemu kto  przyjedzie  traktorem z  Rudnej  albo  naszemu zakładowi,  który  jest  naszą
własnością. Dlatego tak ważny jest czas, a jeżeli chodzi o wynagrodzenia to jest tylko jedno wyjście
może iść tylko do góry i trzeba stworzyć system motywujący do pracy.

D. Pawłoszyńska:
Wspomniał  Pan o placach  wokół  świetlic,  że będą koszone i  chciałam się  dopytać,  ponieważ Pani
Dyrektor wynajęła już firmę.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To  jest  jedna  ze  spraw,  którą  zakład  mógłby  się  zajmować  już  po  przekształceniu  zamiast  firmy
zewnętrznej, ponieważ w tej chwili zakład jest nie wydolny żeby sprawnie to realizować.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Prezes tego zakładu musi po prostu zarabiać, żeby można było wzbogacić ten zakład w środki.

W. Jagiełło:
Jeżeli nie będzie trzynastki i stażowego to czym będzie to zrekompensowane ?

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Jeżeli pracownik zarobił w ciągu roku 37 tys. zł z wszystkimi dodatkami to dzisiaj nie może zarobić
mniej jak 37 tys. zł. Jak byśmy to nie nazwali to końcowy efekt będzie taki, że zarobi 37 tys. zł

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Nie wiemy jeszcze czy to będzie zwiększenie płacy zasadniczej, czy to będzie dodatek funkcyjny za
dodatkowe  realizowane  funkcje  w  zakładzie.  To  zależy  od  tego  jakie  będą  możliwości  w  nowym
zakładzie.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Jest bardzo mało czasu żeby uporać się z przekształceniem tego zakładu.

M. Żogalska:
To, że zakład ZGK jest w takim stanie to my już wiemy, ponieważ pracujemy jako rada już trzy lata



i mamy obeznanie jak to wszystko funkcjonuje. Ja nie jestem przeciwna przekształceniu tego zakładu
w spółkę, ponieważ już kiedyś było mówione na ten temat. Troszkę zaskoczyła nas ta uchwała i dlatego
była taka nasza reakcja. Chciałam wspomnieć jeszcze o momencie w którym przejmowaliśmy drogi
powiatowe, przecież my wszyscy apelowaliśmy o to aby przyjmować ludzi do pracy bo my już wtedy
wiedzieliśmy, że ZGK nie poradzi sobie z tą kadrą co jest. Dlatego od razu mówiliśmy, że musi być
kadra wspomagająca młoda i nikt tutaj nie jest zaskoczony, dlatego też trzebabyło naciskać dyrektora
aby przyjmował ludzi.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Proszę mi wierzyć, że naciskaliśmy, spotykaliśmy się prawie raz w tygodniu i dyskutowaliśmy na ten
temat i nie było rezultatu.

I. Chrystyna:
Szkoda,  że  wyszedł  Pan  Lis  przewodniczący  związków,  ponieważ  nie  wiem  na  jakim  etapie  są
prowadzone rozmowy.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Mogę Państwu powiedzieć,  pierwsze spotkanie było związane z  tym,  że zmienia się  dyrektor  i,  że
planuje się przekształcenie zakładu. Pojechałem do ZGK i spotkałem się z załogą obecny był Pan Lis jak
również osoby z solidarności z Legnicy i rozwiewaliśmy wątpliwości pracowników, że jeżeli zapadnie
decyzja  mówiliśmy  również,  że  nie  jest  to  decyzja  jedynego  organu  burmistrza  tylko  Państwo
podejmujecie  decyzje  i  zadeklarowaliśmy  również,  że  w  przypadku  jeżeli  zostanie  to  wszystko
uruchomione,  czyli  podejmiecie  Państwo  dzisiaj  tą  uchwałę  intencyjną,  która  uruchamia  tworzenie
nowej struktury, zadeklarowaliśmy, że w tych pracach związanych z reorganizacją będzie uczestniczył
przedstawiciel  załogi.  Dostaliśmy pismo, że przedstawicielem załogi został wybrany Pan Ryszard Lis
i  zamierzamy  go  zapraszać  do  uczestnictwa  we  wszystkich  sprawach,  które  będą  prowadzone  w
związku z przekształceniem w spółkę.

M. Ratajczak:
Nie jest potrzebna zgoda trzech reprezentatywnych Związków Zawodowych

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Proszę Państwa jedynym tematem jakim się pojawiał to temat w sprawie płac

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Proszę Państwa my dzisiaj mamy tego rodzaju problemy, może ktoś powie jaki to ma związek, ale ma
związek. Myślę, że za miesiąc będzie samochód o wartości 1,5 miliona złotych i również nowy sprzęt.
Dyrektor musi się zmierzyć z konkursami i wyłonieniu ludzi, przepraszam, że tak powiem, którzy się do
czegoś będą nadawali i czy będą mieli kompetencje na starcie.

Burmistrz Ścinawy Pn Krystian Kosztyła:
Chodzi o to czy nie zniszczą tego sprzętu.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Tak, dokładnie. Proszę Państwa wartość jednego samochodu to 1,5 miliona złotych. Jeżeli kierowca
popełni błąd to może znaleźć się w rowie i ponosimy wtedy ogromne straty. Z takimi problemami dzisiaj
dyrektor  musi  się  mierzyć,  a  my  chcemy  to  tylko  ułatwić,  pomóc,  wesprzeć  poprzez  strukturę
organizacyjną. Chcemy jak najszybciej przygotować się do tego żeby dać te pieniądze, którymi my
w pewnym sensie dysponujemy. Dlatego prośba do Państwa żeby podjąć tą uchwałę ze wszystkimi
zapewnieniami.

P. Kowalski:
Proszę powiedzieć kto będzie w spółce ustalał cenę za wodę.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Proszę Państwa proszę popatrzeć na Lubin,  gdzie jest  spółka wiejska tam prezes spółki  Wodociągi
Miejskie przedstawia propozycję stawek za wodę i radni uchwalają te stawki. Wody Polskie jakby tą



elastyczność uchwalania przez poszczególne samorządy, próbuje ograniczyć narzucając z góry regulacje
cen za wodę.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Wody Polskie po części Państwa wyręczą, ponieważ jeżeli będzie jakiś składnik wody, który nie będzie
uzasadniony to te Wody Polskie będą to temperowały, one Państwa będą wspomagać.

P. Kowalski:
Wiceminister Gajda mówi, że to będą samorządy ustalały a nie spółka wodna.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Spółka  wodna  ma  wpływać  na  regulację  cen,  czy  spółka,  która  będzie  powołana  będzie  musiała
najpierw uzgodnić stawkę z Wodami Polskimi i dopiero po weryfikacji przez Wody Polskie będzie to
Państwu przedstawione do uchwalenia to jeszcze tego nie wiemy.

M. Żogalska:
Odnośnie wody pamiętajmy jaką uchwałę podejmowaliśmy odnośnie inwestycji w sprawie kanalizacji,
ponieważ doskonale wiemy, że były tam zaplanowane podwyżki wody.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Tak jak powiedziałem wcześniej to będzie rosło, tylko żeby rosło rozsądnie. Jeżeli więcej jak 3% usługi
komunalne będą kosztowały w stosunku do dochodu na jednego mieszkańca to niestety burmistrz, rada
będą musiały do tego dopłacać. 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Odnosząc się do projektu to wiemy, że będzie budowana nowa struktura czyli 60 km dodatkowej sieci,
wartość przedsięwzięcia kilkadziesiąt milionów, to ten wybudowany majątek musi być amortyzowany
żeby można było w jakiś sposób wyważyć koszty żeby również to utrzymywać. W związku z tym koszty
amortyzacji  są tym kosztem który jest składnikiem ceny za wodę, ale zwiększa się ilość odbiorców.
Chodzi o to żeby to bilansować i wtedy ten koszt będzie mniejszy.

E. Sitarski:
Odpady komunalne kto będzie odbierał ?

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
w sprawie odpadów  komunalne prowadzimy jedynie PSZOK i będę miał prośbę do Burmistrz i Państwa,
ponieważ regulamin na PSZOKU powinien być zmieniony w najbliższym czasie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli chodzi o odpady komunalne to się nie zmieni.

Dyrektor ZGK Pan Z. Węgrzyn:
Obecnie mamy problem z odpadami budowlanymi, które przywożą ludzie nie koniecznie z naszej gminy.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Przez najbliższe dwa i pół roku nic się nie zmienia, mamy umowę z MPO być może tylko organizacyjnie
natomiast kontrakt zostanie przejęty na tych samych cenach, czyli te taryfy które mamy pozostają na
najbliższe dwa i pól roku.

Przewodniczący Rady Miejskie Pan Marek Szopa:
Proszę  Państwa  ja  tylko  dodam,że na  początku  naszej  działalności  mówiliśmy  o  ty,  że  zmieniamy
Ścinawę. Właśnie dzisiaj ten projekt uchwały jest jednym z elementów układanki tej zmiany Ścinawy.
Doskonale wiemy jakie były i są problemy z ZGK. Myślę, że należymy do radnych, którzy nie boją się
dużych  wyzwań. Myślę, że każdy z nas jeżeli przeanalizuje na spokojnie wszystkie działania do tej pory
to przyzna, że realizujemy nasze założenia sprzed trzech lat. To kiedy wpłynęła ta uchwała nie ma
wielkiego  znaczenia  dlatego,  że  każdy  zna  ten  zakład  i  wiemy  co  w  nim  nie  funkcjonuje,  a  co
funkcjonuje. Rozumiem, że wszystkie zmiany, nowości wiążą się z wątpliwościami i zastrzeżenia. Tak



samo było z powołaniem ZPO i wieloma innymi zmianami. Bądźmy odważni i  nie bójmy się zmian,
mamy iść do przodu. Nie wsłuchujmy się za bardzo w pojedyncze głosy, które mówią, że po co to
wszystko, oczywiście nie musimy tego robić i z przykrością stwierdzę, że poprzednie 4 lata są stracone,
ponieważ nic konkretnego się nie wydarzyło. Wszystkiego się baliśmy, nie było współpracy, nie było
zgody, nie było tej odwagi żeby zmieniać czarnej rzeczywistości w kolory. Mój kuzyn wyjechał w latach
siedemdziesiątych i rozmawiając z nim mówił, że znalazł w internecie coś na temat Ścinawy, że coś
zaczyna się tutaj dziać. Więc nie bójmy się tych zmian, nie bójmy się podejmować trudnych decyzji,
ponieważ do tej pory decyzje te wychodzą na naszą korzyść.

E. Sitarski:
Chciałbym jeszcze powiedzieć, że obserwując prace np.: Lubinie, ponieważ codziennie tam jestem i
naprawdę praca ta jest zorganizowana, ludzie nie kręcą się po placu, każdy wie co ma robić, sprzęt
wyjeżdża 6:50 i to jest spółka. Myślę, że jeżeli jest wszystko dobrze poukładane to nie ma się czego
bać.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W naszym zakładzie nie było planowania, harmonogramów pracy, nie było zarządzania ludźmi. Proszę
Państwa jeżeli chodzi o postrzeganie Gminy Ścinawa, to popyt na grunty rośnie, ponieważ w stosunku
do poprzedniego roku np.: na ulicy Wiosennej było wycenione 10 arów za 65 tys. zł, a w chwili obecnej
jest to 79 tys. zł za 10 arów w gminie Ścinawa, czyli cena rośnie jak również popyt na ziemię. Nas to
bardzo cieszy, że się to zmienia i myślę, że coraz lepiej o Ścinawie się mówi, ale ta uchwała wymaga
Waszej decyzji.

M. Ratajczak:
Czy spółka będzie miała statut ? 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Oczywiście, że tak.

M. Ratajczak:
Uchwała ta jest intencyjna, a jest napisane, że w sprawie zamiaru likwidacji.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Nie można zlikwidować zakładu budżetowego nie wskazując kto przejmie jego obowiązki i uprawnienia.

M. Żogalska:
Będziemy podejmować jeszcze jedną uchwałę ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Proszę Państwa to jest tak: musi być zarejestrowana ta spółka, musi być statut i powołując do życia
nowy zakład będziecie Państwo podejmować uchwałę w tej sprawie już zez statutem.

M. Ratajczak:
Myślę, że dostaliśmy trochę za mało materiałów w tej sprawie. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak:
Pani Radna, ale co jeszcze moglibyśmy przedstawić w tej sprawie ?
Uzasadnienie było bardzo szerokie, ustne, ale było.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-1) podjęła uchwałę w sprawie likwidacji
samorządowego  zakładu  budżetowego  w  celu  zawiązania  spółki  z  ograniczoną
odpowiedzialnością.

Ad. 5 Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie:



1) Nr XLIII z dnia 11 września 2017 r.
2) Nr XLIV z dnia 28 września 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do protokołu. Brak uwag. Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15 radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14 głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0) przyjęła  protokół  Nr  XLIII z  dnia
11 września 2017 r.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(14  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  przyjęła  protokół  Nr  XLIV  z  dnia
28 września 2017 r.

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Cz. Jastrzębski:
Panie Burmistrzu co dalej będzie z tym chodnikiem w Lasowicach ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Termin zadania jak wiemy z DSDiK był do dzisiaj. Firma, która wykonywała zadanie na zlecenie Zarządu
Dróg Kolei będzie miała rozwiązany kontrakt i będzie nowa firma, która dokończy zadanie. W tej chwili
jest problem z wykonawcą, najprawdopodobniej DSDiK rozwiąże z nim umowę. Chyba, że dojdzie do
jakiegoś  porozumienia  i  będzie  przesłanka  do  tego  żeby  im  przedłużyć  okres  realizacji  zadania,
ponieważ zadanie miało być zrealizowane do dzisiaj. Jesteśmy w kontakcie z DSDiK i jeżeli będą jakieś
informacje  czy  została  przedłużona  umowa  czy  też  inne  informacje,  które  związane  będą  z  tym
zadaniem to na pewno przekażemy to Państwu.

Cz. Jastrzębski:
Jeszcze chciałem spytać odnośnie światłowodów, które mają być w Lasowicach czy to się nie wydłuży
czas ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Właśnie  to  jest  przesłanka  wykonawcy,  którego  zapytała  Dolnośląska  Służba  żeby  poprowadzić
światłowody, projekt realizowany jest z pieniędzy Unii  i  przez spółkę zewnętrzną na terenie naszej
gminy. Na dzień dzisiejszy pierwsze prace, które zrobią to odwodnienie drogi wojewódzkiej i spróbuję
wydłużyć termin realizacji zadania w związku z tymi pracami.

W. Jagiełło wyszedł o godz. 14:34 – 14:43
A. Wilgosz wyszedł o godzinie 14:37- 14:46

Cz. Jastrzębski:
W związku z podjęciem uchwał i remontów jak wygląda dalsza procedura ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W związku z tym, iż podjęliście Państwo uchwały Pan Przemek dał mi do podpisania rozstrzygnięcie
tych  trzech  przetargów  na  trzy  świetlice.  W  tej  chwili  jest  opublikowane  w  Biuletynie  Informacji
Publicznej,  ponieważ  nie  mogliśmy  rozstrzygnąć  przetargu  nie  mając  zabezpieczenia  środków  na
realizację tego zadania. Podpisałem w tej chwili rozstrzygnięcie postępowania przetargowego i myślę,
że za tydzień będziemy podpisywać sukcesywnie na te trzy obiekty świetlicowe umowę z wykonawcą
tego zadania i tak jak w każdej umowie jest, myślimy,że do 7, 8 listopada będziemy mieli zawarte
umowy  na  te  trzy  obiekty  świetlicowe.  Po  podpisaniu  tych  umów  wykonawca  będzie  miał  tak
przeważnie jest w umowach czas do dwóch tygodni na przejęcie placu budowy, ale myślimy, żeby to
zrobić  z  automatu  na  ile  się  da  i  na  ile  będzie  gotowy  wykonawca,  żeby  wejść  z  robotami  na
poszczególne  obiekty.  Wiemy  i  nam  zależy  też  na  tym,  że  w  przypadku  budowanej  świetlicy  w
Przychowej chcielibyśmy żeby fundamenty zrealizowane były przed okresem zimowym po to żeby przez
okres zimowy one osiadły.



P. Kowalski:
Panie Burmistrzu na jakim etapie jest naprawa dróg powiatowych ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
My mamy bieżące utrzymanie. 
P. Kowalski:
Zgadza się bieżące utrzymanie i na sesji pytałem, że zaczęli naprawy i kolejny raz Dąbrowa została
ominięta tak jak z koszeniem. W Parszowicach było drugi raz a u nas nie było.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dobrze ja to zgłoszę Dyrektorowi ZGK.

D. Pawłoszyńska:
Panie Burmistrzu ja chciałam znowu zapytać o przystanek w Chełmku, ponieważ był już malowany,
remontowany,  a  mieszkańcy  wciąż  monitują  i  mamy  już  jesień  pada  deszcz,  kiedy  będzie  ten
przystanek ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Mówiłem,  że  przystanek  z  Parszowic  to  jest  ten  przystanek,  który  trafił  do  Państwa  tak  ostatnio
przejeżdżając widziałem, że jest postawiony nowy w związku z tym możemy zabrać stary. Nie zleciliśmy
tego  ZGK,  ponieważ  to  wychodzi  poza  zakres  jego  standartowych  działań,  więc  musimy  to  zlecić
w sensie, że za dodatkowe pieniądze wykonanie tego działania. Jest tylko kwestia wyceny pracy ludzi,
transportu tego przystanku. W tej chwili czekamy na wycenę i za chwilę będzie to realizowane, mam
nadzieję, że jak najszybciej Pani Radna i liczę na to, że do połowy listopada będzie zrealizowane. Jeżeli
będzie się to przedłużało to proszę monitować do mnie i do Dyrektora ZGK.

A. Parzyńska:
Panie Burmistrzu nawiązując do przystanku na ulicy Chobieńskiej maiła być postawiona wiata dla dzieci.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W tej chwili nie mamy środków na to.

A. Parzyńska:
Czyli nie ma szans, że w tym roku to będzie zrealizowane ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Nie w tym roku na pewno nie.

A. Parzyńska:
Jeszcze jedno pytanie,  ponieważ były  utwardzane drogi  gruntowe czy  jakaś gwarancja jest  na to,
ponieważ są już dziury, a mieszka tam osoba niepełnosprawna

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli jest to droga gruntowa to wiadomo, że przy większych ulewach te dziury będą, ponieważ nie jest
to asfalt. Naprawy takich dróg powtarzamy co roku. Spróbujemy to doraźnie naprawić.

A. Parzyńska:
To jest przy posesjach 53-55.

M. Ratajczak:
W środkach masowego przekazu mówiono, iż rząd otrzyma miliard złotych ze środków unijnych na
realizację dworców PKP. Ja już to kiedyś zgłaszałam i wnioskuję o ponownie wystąpienie do PKP żeby
w swoich planach ujęli remont naszych dworców.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Proszę Państwa te pieniądze są już przyznane, ponieważ są to pieniądze na realizowane już zadania
inwestycyjne. Jeżeli chodzi o kwestie naszej inwestycji na torowiskach to jest tworzona dokumentacja



przedprojektowa, czyli studium wykonalności tego zadania. Państwo mogliście zgłaszać uwagi do tego,
publikowaliśmy  na  naszej  stronie  informację,  że  PKP  w  związku  z  opracowywaną  dokumentacją
przedprojektową prosi o sugestię mieszkańców, samorządów w związku z planowaną modernizacją tej
linii kolejowej.

M. Ratajczak:
Ale chodzi tylko o torowiska.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
My wnioskowaliśmy znając ogólny zarys planowanej inwestycji o to, ponieważ wiąże się z tym żeby
pociągi jeździły szybciej czyli z likwidacją przejść, stawianie wiaduktów i jakość torowiska.

M. Ratajczak:
Na naszej trasie tak jak w Brzegu Dolnym czy w Nowej Soli są dworce już wyremontowane.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pani Mario to jest kwestia tego, że poprzedni Burmistrz przegapił możliwość wykorzystania pieniędzy
z  Unii  Europejskiej  na  rewitalizację  dworców.  W tamtym okresie  urząd  w Brzegu  Dolnym przejął
dworzec PKP, a PKP chętnie się pozbywało swojego majątku razem z mieszkańcami i  mając jakby
własność  tego  terenu  złożyła  wniosek  w  poprzednim  okresie  o  wyremontowanie  tego  dworca.
W sytuacji kiedy samorząd przejmował ten teren, to były bardzo duże pieniądze na rewitalizację tych
dworców.  W poprzednim okresie.  Wołów również  przejął  w  tamtym okresie  i  realizuje  jeszcze  to
zadanie z pieniędzy, które dostali wcześniej. My w tej zadeklarowaliśmy, ponieważ nie stać nas żeby
przejąć dworzec razem z lokatorami i jeszcze go modernizować, więc wnioskowaliśmy, aby przy okazji
tego  dużego  przedsięwzięcia  związanego  z  modernizacją  linii  kolejowej,  żeby  uwzględniała  oprócz
peronów  i  innych  spraw  z  modernizacją  naszego  dworca  i  wtedy  zadeklarowaliśmy,  że  kiedy  oni
pozyskają pieniądze na rewitalizację naszego dworca i go zrewitalizują to wtedy my go przejmiemy do
utrzymania i  później do zarządzania tym obiektem. Na dzień dzisiejszy takie pismo złożyliśmy żeby
w planie modernizacji tej linii uwzględnili dworzec w Ścinawie. Mamy deklarację wstępną, że tak się
stanie  jeżeli  będzie  taka  możliwość.  W chwili  obecnej  mogę ponowić  jakby nasz  wniosek  na  Pani
prośbę.

M. Ratajczak:
Ale środki o których ja mówiłam to są środki na modernizację.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Tak, ale PKP jest spółką rządową i oni przekazują na rzecz spółki. Ja ponowie ten wniosek na Pani
prośbę.

M. Żogalska:
Panie  Burmistrzu  czy  ten  plac  koło  Placówki  Oświatowej  jest  skończony  i  odebrany,  ponieważ  ja
chciałabym przypomnieć o tych pasach.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Na etapie projektu nie było uwzględnione oznakowanie poziome i piesze w tej chwili uzupełniana jest
dokumentacja projektowa właśnie o to oznakowanie ruchu i będzie zrealizowane w bieżącym roku.

Przewodniczący Rady Pan Marek Szopa:
Jeżeli jesteśmy przy oznakowaniu pionowym to znaki miejskie są do poprawy i przydało by się zrobić to
teraz, ponieważ za chwilę będzie śnieg i nie będzie takiej możliwości.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
W tej chwili jestem po rozmowie w tej sprawie i miejsca publiczne przy cmentarzu, przy urzędzie i tam
gdzie dysponujemy terenami parkingowymi będą oznakowane.

E. Sitarski:
Panie Burmistrzu chodzi mi o oznakowanie miejsc gdzie się zaczyna gmina Ścinawa, a gdzie gmina



Lubin między Parszowicami a Niemstowem. Ponieważ jest problem np.: z koszeniem raz jest wykoszone
prawidłowo raz nie. Jeszcze znaki mówiące o terenie zabudowanym są między budynkami, ponieważ
powstały nowe budynki i przydałoby się je przesunąć.
Proszę również o przegląd gwarancyjny chodników, ponieważ na niektórych odcinkach się rozlatują. 

H. Kozak wyszedł o godz. 14:49

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Mam informację od Pani  Sołtys i  ja również jechałem wzdłuż tych chodników i faktycznie są takie
miejsca.  Zostało to zgłoszone do  wykonawcy będziemy to  weryfikować i  wzywać wykonawców do
poprawy.

W. Jagiełło:
Chodzi mi o śmietnik, który pokryty jest eternitem, już kiedyś to zgłaszałem.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Śmietnik jest jak rozumiem Wspólnoty Mieszkaniowej. Projekt związany z pozbywaniem się azbestu
i w sytuacji kiedy Wspólnota jest zarządcą powinna zgłosić do do nas my wysyłamy firmę i oni nic nie
płacą za zabranie tego eternitu.

M. Żogalska:
Chciałam spytać  odnośnie organizacji  ruchu na skrzyżowaniu ulicy  Wiosennej  i  Przyjaciół  Żołnierza
rozmawialiśmy już na ten temat i mówiliśmy, że jest obecnie bałagan i auta stają po 2 lub nawet 3 koło
siebie. Proszę o działania w tym kierunku, żeby jakoś to zorganizować i żeby był porządek na tym
skrzyżowaniu.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Projekt  organizacji  ruchu,  który  dotyczy  inwestycji  przy  szkole  obejmuje  też  plac  od  strony  ulicy
Wiosennej i również pasy na Przyjaciół Żołnierza. W chwili obecnej jest to zlecone.

I. Chrystyna:
1. Panie Burmistrzu kiedy będą postawione barierki o które wnioskuję kolejny raz, a Pan się do tego
zobowiązał.
2. Czy są jakieś nowe wiadomości odnośnie Szkoły w Tymowej ?
3. Mam wniosek o ustawienie znaku przy kościele, ponieważ nadal leży.
4. Mam jeszcze można powiedzieć skargę w sprawie pracowników urzędu, a chodzi konkretnie o to, że
pracownicy na pisma petentów odpisują bardzo lakonicznie np.:, że dana sprawa została przekazana do
jakiegoś działu. Petent składa jakąś prośbę lub wniosek to oczekuje konkretnej odpowiedzi czy będzie
zrobione bądź nie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Ad.1. Jeżeli chodzi o barierki to oczywiście ponowię zapytanie do Dyrektora w tej sprawie.
Ad.2. A jeżeli chodzi o szkołę w Tymowej to czekamy na decyzję od Powiatowego Inspektora Nadzoru
Budowlanego. Rozmawialiśmy telefonicznie z inspektorem i mówił, że postara się to napisać do końca
tygodnia  czyli  do  piątku.  Być  może  już  wysłał  ale  wczoraj  w  korespondencji,  którą  osobiście
przeglądałem nie było, być może będzie dzisiaj. Myślę, że nie długo już będzie ta informacja co dalej ze
szkołą w Tymowej.
Ad.4. Czasem jest tak, że nie możemy udzielić takiej odpowiedzi i wtedy odpisujemy, że to nie jest
w kompetencji gminy i przekazujemy do właściwości.

I. Chrystyna:
To jest w kompetencji gminy i prosiłabym żeby bardziej szczegółowo odpowiadać na pisma.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli jest to problem zgłoszony przez mieszkańca, który wymaga wkładu finansowego to nie może być
udzielona odpowiedź automatycznie kiedy nie ma na to środków w budżecie.



I. Chrystyna:
Prosiłabym jeszcze o ustawienia kosza przy posesji nr 81 to jest posesja przed moim domem, ponieważ
ciągle ten kosz ginie może go jakoś przymocować. 

 Ad. 7

P. Kowalski:
Proszę o kosz na śmieci przy przystanku w Dąbrowie Dolnej.
Jeszcze  chciałem  się  spytać,  ponieważ  kiedyś  składałem  wniosek  w  sprawie  ogrodzenia  stawu
w miejscowości Turów przy samym chodniku. Nie wiem czy zostało coś wysłane do agencji  proszę
o informację.

A. Parzyńska wyszła o godz. 15:00

Ad. 8

D. Pawłoszyńska:
Panie Burmistrzu mam pytanie w sprawie działki, która została zagarnięta ponieważ prawdopodobnie
był już przetarg tak ?

M. Ratajczak wyszła o godz. 15:03

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Jeżeli nikt nie kupił i nie był zainteresowany kupnem i nadal nie będzie chętnych na kupno tego terenu
to wtedy będziemy go przejmować.

Ad. 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.

Brak uwag.

M. Żogalska wyszła o godz. 15:05
I. Chrystyna wyszła o godz. 15:10

Ad. 10. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.

Brak uwag.

Ad.11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta i Gminy Ścinawa na wszystkie zapytania i interpelacje na które nie udzielono odpowiedzi zostaną
udzielone na piśmie.

Ad. 12. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Nie bójmy się dużych wyzwań i zmieniajmy nasz,a gminę. Życzę wszystkiego dobrego zwłaszcza w dniu
jutrzejszym i pojutrze

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie o godz. 15:25
zamknął  obrady XLV sesji  Rady Miejskiej  w Ścinawie  w VII  kadencji  2014-2018.  Na tym protokół
zakończono.  

                                                                                                 Obradom przewodniczył:  
                                                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej
Protokołowała: Klaudia Stachów                                                                 
                                                                                                          Marek Szopa       




